
P r o t o k ó ł  Nr BRM.0012.1.5.2020 
posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji  

Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 26 czerwca 2020 r. 
 

 

Na stan 8 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności   

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor. 

 

Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Karolina Cichocka. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

 Skarbnik Gminy – Irena Osmycka,  

 Kierownik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki 

Nieruchomościami – Alicja Szałkowska,  

 Kierownik Wydziału Edukacji – Anna Mitin, 

 Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. – Marta Witkowska, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski.  

 

Przewodniczący Komisji –  Anna Kaczor 

przywitała wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany 

porządek posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Sprawy wniesione. 

3. Wnioski Komisji.  

 

Komisja przez aklamację przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 - Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Kijewie 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

szczegółowo omówiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Opinia Komisji 

Komisja (obecnych 6 członków), przy 3 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Kijewie. 

 

 



b) projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Olecko w roku szkolnym 2020/2021 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

szczegółowo omówiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Opinia Komisji 

Komisja (obecnych 6 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Olecko w roku szkolnym 

2020/2021. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko 

 

Kierownik Wydziału – Alicja Szałkowska 

szczegółowo omówiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Członek Komisji – Ferdynand Grodzicki 

zapytał, czy z tego projektu uchwały wynika, że jest to fotowoltaika, gdyż jego brzmienie 

sugeruje, iż będzie to elektrownia wiatrowa.  

 

Kierownik Wydziału – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że zapis z  ustawy o planowaniu zagospodarowań przestrzennych, mówi,  

że jeśli planuje się wyznaczenie urządzeń o mocy przekraczającej 100 kW takie obszary są 

rozmieszczane w studium. 

 

Opinia Komisji 

Komisja (obecnych 6 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko. 

 

 

d) projekt uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości 

 

Kierownik Wydziału – Alicja Szałkowska 

szczegółowo omówiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

oznajmił, iż decyzja środowiskowa jest na etapie rozpatrywania przez SKO.  

 

Opinia Komisji 

Komisja (obecnych 6 członków), przy 4 głosach za i 2 głosach wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przekazania skargi według 

właściwości. 

 

 

 



e) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na decyzję Burmistrza Olecka 

(związanej z nieutworzeniem w roku szkolnym 2019/2020 klasy I w Szkole 

Podstawowej w Kijewie)  

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

szczegółowo omówiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Opinia Komisji 

Komisja (obecnych 6 członków), przy 2 głosach za, 2 głosach przeciw i 2 

wstrzymujących nie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

decyzję Burmistrza Olecka (związanej z nieutworzeniem w roku szkolnym 2019/2020 

klasy I w Szkole Podstawowej w Kijewie). 

 

 

f) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na decyzję Burmistrza Olecka 

(związanej z nieutworzeniem w roku szkolnym 2020/2021 klas II-III i V-VIII  

w Szkole Podstawowej w Kijewie) 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

szczegółowo omówiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Opinia Komisji 

Komisja (obecnych 6 członków), przy 2 głosach za, 2 głosach przeciw  

i 2 głosach wstrzymujących nie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na decyzję Burmistrza Olecka (związanej z nieutworzeniem w roku szkolnym 

2020/2021 klas II-III i V-VIII w Szkole Podstawowej w Kijewie). 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Olecka 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

szczegółowo omówił uzasadnienie do projektu uchwały. Dodał, iż po komisji Skarg (…) 

skarżący złożył pismo, że nie zgadza się z decyzją komisji. Nadmienił, iż droga jest 

naprawiona. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

zwróciła uwagę, że spór dotyczy skarżącego i inwestora, a nie urzędu. 

 

Opinia Komisji 

Komisja (obecnych 6 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Olecka. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji złożonej przez 

Koalicję Polska Wolna od 5 G 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

szczegółowo omówił uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

 



Opinia Komisji 

Komisja (obecnych 6 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji złożonej przez Koalicję Polska Wolna 

od 5 G. 

 

 

i) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń 

gospodarczych 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

szczegółowo omówił uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Opinia Komisji 

Komisja (obecnych 6 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń gospodarczych. 

 

 

j) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu 

Warmińsko-Mazurskiemu (budowa chodnika w miejscowości Sedranki) 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

szczegółowo omówił uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Opinia Komisji 

Komisja (obecnych 6 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Warmińsko-Mazurskiemu 

(budowa chodnika w miejscowości Sedranki). 

 

 

k) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu 

Warmińsko-Mazurskiemu (budowa chodnika od ul. 11 Listopada do obwodnicy 

Olecka) 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

szczegółowo omówił uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Członek Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

zapytała, czy jest możliwość zawarcia w umowie punktu dotyczącego należytej dbałości  

o planowane chodniki. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zaproponował, aby rozważyć zlecenie dla spółki gminnej, utrzymania i dbania o chodniki 

znajdujące się w ciągach dróg wojewódzkich, po uprzednim porozumieniu się  

z ich właścicielem o przekazanie środków na ich utrzymanie oraz o zabezpieczenie środków 

na ten cel w budżecie gminnym. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. – Marta Witkowska 

zwróciła uwagę, że na utrzymanie dróg wojewódzkich nie ma wydzielonych środków osobno 

na drogi i chodniki.  

 



Opinia Komisji 

Komisja (obecnych 6 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Warmińsko-Mazurskiemu 

(budowa chodnika od ul. 11 Listopada do obwodnicy Olecka). 

 

 

l) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na połączenie spółek kapitałowych, 

których jedynym udziałowcem jest Gmina Olecko, to jest Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Komunalnej spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Olecku oraz 

Towarzystwa Budownictwa Społecznego spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością w Olecku 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

szczegółowo omówił uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

zapytała, czy po połączeniu tych spółek jest zagwarantowana praca dla ich pracowników. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, iż jest jasno napisane, że podczas łączenia spółek TBS przejmuje wszystkie prawa  

i obowiązki w tym obowiązki w stosunku do dotychczasowych pracowników. Dodał,  

iż wpłynęło pismo pracowników PGK z prośbą o uszanowanie przez Burmistrza ich nabytych 

praw pracowniczych w PGK. Biorąc pod uwagę, iż od stycznia planuje się przenieść usługi 

zarządzania zasobem lokalowym gminy Olecko do nowej spółki będzie potrzeba zatrudnienia 

dodatkowo dwóch osób. Pojawiły się również plany przygotowania spółki do transportu 

odpadów komunalnych oraz transportu miejskiego. 

 

Podjęto dyskusje w tym temacie. 

 

Członek Komisji – Paweł Giełazis 

zapytał, czy firma sprzątająca w parku była zarejestrowana oraz gdzie zdawała odpady,  

od kiedy i w jakiej ilości. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zwrócił uwagę, aby przemyśleć decyzję o jednym prezesie 3 dla spółek. Oznajmił, iż nie 

popiera tego pomysłu. Uważa, że straci na tym spółka.   

 

Członek Komisji – Paweł Giełazis 

zwrócił się o przekazanie przez Prezesa PEC sprawozdania z jego dotychczasowych 

osiągnięć. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

zapytała, czy można dodać zapis, do planu połączenia spółek, dotyczący zabezpieczenia 

obecnych pracowników przed zwolnieniem. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, iż odkąd w Spółkach TBS i PEC jest 1 Prezes pracownicy PEC-u (palacze) zajmują 

się pracami technicznymi w Spółce TBS dzięki czemu mają ciągłość pracy i nie zostali 

zwolnieni po sezonie grzewczym. 

Dodał, iż Burmistrz ma zaplanowane spotkanie z pracownikami spółek po sesji czerwcowej. 



Podjęto dyskusję w tym temacie. 

 

Członkowie komisji  

zwrócili się z prośbą, aby spotkanie Burmistrza z pracownikami odbyło się przed sesją 

czerwcową. 

 

Opinia Komisji 

Komisja (obecnych 6 członków), przy 2 głosach za, 2 głosach przeciw  

i 2 głosach wstrzymujących nie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na połączenie spółek kapitałowych, których jedynym udziałowcem jest Gmina 

Olecko, to jest Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością w Olecku oraz Towarzystwa Budownictwa Społecznego spółka  

z ograniczoną odpowiedzialnością w Olecku. 

 

m) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

szczegółowo omówiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

odniósł się do swojego wniosku z początku kadencji, odnośnie wsparcia powiatu w zakupie 

karetki. Zaproponował, aby gminy ościenne łącznie z powiatem złożyły się na karetkę 

pogotowia. Dodał, iż w tej kwestii zwróci się osobiście do Rady Powiatu. 

 

Opinia Komisji 

Komisja (obecnych 6 członków), przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok. 

 

 

n) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2020 – 2029 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

szczegółowo omówiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Opinia Komisji 

Komisja (obecnych 6 członków), przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Olecko na lata 2020 – 2029. 
 

Na tym punkt zakończono. 
 

Do punktu 2 – Sprawy Wniesione 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

oznajmiła, iż do Komisji Oświaty (…) wpłynęło pismo od Przewodniczącego RM, aby 

Komisja na najbliższym posiedzeniu określiła tryb dokończenia pracy nad projektem 

„Strategii Rozwoju Oświaty Gminy Olecko na lata 2020-2025”.  

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 



wyraził swoje niezadowolenie z załatwienia sprawy dotyczącej „Strategii Rozwoju Oświaty 

Gminy Olecko na lata 2020-2025” podczas Sesji RM. Uważa, że Komisja powinna się 

spotkać stosownie wcześniej jeżeli były uwagi do strategii, a nie publicznie krytykować 

projektanta strategii.   

 

Komisja podjęła dyskusję w tym temacie. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zwrócił uwagę, aby wprowadzać zapisy w umowach, zawieranych z projektantami strategii, 

że jeśli Rada Miejska nie zaopiniuje pozytywnie danej uchwały to wykonawca nie otrzyma 

zapłaty.  

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, iż w zawieranych umowach znajdują się zapisy, że płatność dokonywana jest po 

wykonanej czynności.  

 

Członek Komisji – Ferdynand Grodzicki 

zapytał, czy: 

- za wykonanie strategii nie można by było zapłacić po wykonanej pracy, a nie cząstkowo,  

- jeśli poprawy strategii dokonywać będzie inna osoba, to czy poprzednik zwróci otrzymaną 

zapłatę.  

 

Komisja przez aklamację podjęła decyzję, aby za zgodą Pana De- Mezera, dać mu szansę 

poprawy strategii, pod nadzorem i wkładem własnym Komisji Oświaty (…). 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

zapytała, kiedy zostanie powołany Dyrektor SP 2 bądź zostanie przeprowadzony konkurs na 

to stanowisko. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

odpowiedział, iż został upoważniony do przekazania informacji, że zostanie powołany 

Dyrektor SP 2. 

 

Członek Komisji – Ferdynand Grodzicki 

zapytał, czy spółka gminna może podnieść ceny wody. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

odpowiedział, iż cenę wody ustala Państwowe Przedsiębiorstwo Wodne – Wody Polskie. 

 

Komisja ustaliła, iż spotkanie w sprawie strategii odbędzie się między 13 a 17 dniem lipca 

br. o godz. 14:00. 

  

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Wnioski Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

przedstawiła wnioski Przewodniczącego RM – w załączeniu do protokołu. 

 



Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zwrócił się z propozycją, aby wnioskowany, przez Przewodniczącego RM, budżet dla 

radnych przekazać dla Członków Rady Młodzieżowej. 

 

Komisja uznała, iż ewentualnie wnioskowany przez Przewodniczącego RM budżet dla 

radnych przekazać Radnym Oleckiej Rady Młodzieżowej. 

 

Komisja uznała, iż ewentualnie wnioskowaną kwotę na program osłonowy związany  

z likwidacją szkoły w Kijewie, zaproponowaną przez Przewodniczącego RM, wykorzystać do 

realizacji wcześniejszych ustaleń z rodzicami dzieci z Kijewa. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zwrócił uwagę, żeby  prowadzić politykę kadrową w taki sposób, aby stanowiska kierownicze 

zasilać zasobami własnymi Urzędu. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, iż za politykę kadrową odpowiada tylko i wyłącznie Burmistrz. W temacie 

stanowiska kierowniczego na które została zatrudniona osoba z poza Urzędu, zostały złożone 

propozycje 3 pracownikom, dopiero po ich odmowach Burmistrz zadecydował o ogłoszeniu 

naboru na to stanowisko. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zwrócił uwagę, aby na Osiedlu Siejnik w miejscu przekopania drogi pod rury ciepłownicze, 

zająć się nieprawidłowo poprawioną nawierzchnią po wykonaniu prac. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński  

zgłosił, że: 

- zardzewiałe beczki reklamowe stwarzają zagrożenie, 

- przy ul. Słowiańskiej przy rondzie leży drewniany słup – prośba o usunięcie, 

- po koszeniu trawy na ul. Składowej nie jest sprzątana. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

zwróciła się o wykonanie chodnika na ul. Orzeszkowej. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

Protokołowała 

Karolina Cichocka 

Przewodniczący Komisji 

Anna Kaczor 

 


